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Note generali Poststructuralism deconstructs liberal-democratic concepts and rejects
ultimate justifications for normative ordering. For this reason, critics
accuse it of being incompatible with a democratic position. Derrida,
Butler, Laclau, and Mouffe represent, however, a radical future form of

Autore Sievi Luzia <p>Luzia Sievi, Georg-August-Universität Göttingen,
Deutschland </p>

Materiale a stampa

Monografia



democracy. How can this 'ethical turn' be evaluated? How did these
scholars derive reasons for democracy from an alleged groundlessness?
Luzia Sievi delivers a detailed analysis of both the critiques of
democracy as well as the above-mentioned thinkers' outlines of
democracy. In doing so, she shows the values and findings which
caused harsh critics of democracy to become strong advocates for it.
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Der Poststrukturalismus dekonstruiert liberal-demokratische Begriffe
und lehnt Letztbegründungen für normative Ordnungen ab. Kritiker
werfen ihm daher eine Unvereinbarkeit mit einer demokratischen
Haltung vor. Derrida, Butler, Laclau und Mouffe vertreten dennoch eine
zukünftige und radikale Demokratie. Wie ist dieser »ethical turn« zu
beurteilen? Wie gelangen die Wissenschaftler von einer behaupteten
Grundlosigkeit zu Gründen für die Demokratie?Luzia Sievi liefert eine
detaillierte Analyse sowohl zu den Kritiken an der Demokratie als auch
zu den Demokratieentwürfen der genannten Denker – und zeigt, welche
Werte und Erkenntnisse bewirken, dass aus scharfen Kritikern starke
Verfechter der Demokratie werden.


